
PROTOKÓŁ Nr XLIX/18
SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA

z 29 sierpnia 2018 r.
odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.45

Obecnych na Sesji –20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Krzysztof Świątek.

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta (RM) Henryk Różański.

Przewodniczący RM powitał radnych Rady Miasta, BM, pracowników Urzędu Miasta oraz
miejskich jednostek organizacyjnych oraz mieszkańców miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 19 radnych na 21 ustawowego
składu  Rady,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  RM  może  obradować  i  podejmować
uchwały. Przypomniał, że z dniem 21 lutego 2018 r. został wygaszony mandat jednemu
radnemu, w związku z wyrokiem NSA.

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.

4. Informacja Pogotowia Ratunkowego w Jeleniej Górze n/t działalności jednostki.
5. Wnioski, zapytania i interpelacje.
6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie

z  wychowania  przedszkolnego  uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym
w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra.

9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż
napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów
alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

10.Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwoju Aglomeracji Wałbrzyskiej
z perspektywą do 2030 r.

11.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  inicjującej  przystąpienie  do
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opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy
Jeleniogórskiej w Kamiennej Górze.

12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
(dz. nr 641/14-19, obr. nr 6).

13.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
(dz. nr 193/18, obr. nr 3).

14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
(dz. nr 315/36, obr. nr 6).

15.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości
(dz. nr 70/12, obr. nr 6).

16.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy
finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

17.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2018 rok.
18.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania

w zakładach leczniczych dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do Rady
Miasta Kamienna Góra, Rady Powiatu Kamiennogórskiego, Sejmiku Województwa
Dolnośląskiego oraz wyborach Burmistrza Miasta Kamienna Góra, zarządzonych
na dzień 21 października 2018r. 

19.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad
wynajmu garaży stanowiących własność Gminy Miejskiej w Kamiennej Górze.

20.Sprawy różne.
21.Zamknięcie Sesji.

Przewodniczący RM zapytał,  czy ktoś chce zgłosić jakieś wnioski o zmianę porządku
obrad?

BM zgłosił  wniosek  o  wycofanie  z  porządku  obrad  punktu  Nr  11:  „Podjęcie  uchwały
w sprawie uchylenia uchwały inicjującej przystąpienie do opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Jeleniogórskiej  w Kamiennej Górze”.
Wyjaśnił, iż wniosek o wycofanie tego punktu przedstawiła Komisja Spraw Społecznych
i w tym temacie jeden radny złożył skargę. Dodał, że sam ma pewne wątpliwości w tej
sprawie.

Przewodniczący RM poddał ww. wniosek pod głosowanie, w wyniku którego Rada Miasta
jednogłośnie,  tj.  przy  18  głosach  „za”  wyraziła  zgodę  na  wycofanie  punktu  Nr  11
z porządku obrad. 

Radny Janusz Jarosz poinformował zgromadzonych, iż nie brał  udziału w głosowaniu
bo sprawa dotyczy jego osoby.

Przewodniczący RM poinformował zgromadzonych, iż wszystkie punkty następujące po
punkcie  Nr  10  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwoju  Aglomeracji
Wałbrzyskiej z perspektywą do 2030 r.” zmieniły swoją numerację o jeden w dół. 

Nikt nie zgłosił więcej wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3.      Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji  

Przewodniczący  RM  poinformował,  że  protokół  z  poprzedniej  Sesji  był  wyłożony  do
wglądu  w  Biurze  Rady  Miasta.  Dodał,  że  nie  zostały  do  niego  wniesione  uwagi  ani
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zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? 

Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Przewodniczący RM  poinformował  zgromadzonych,  iż  punkt  Nr  4  w porządku obrad:
„Informacja Pogotowia Ratunkowego w Jeleniej Górze n/t działalności jednostki.” będzie
realizowany w dalszej  części  porządku obrad,  z  uwagi  na nieobecność przedstawicieli
Pogotowia Ratunkowego. 

Radny J. Jarosz wyjaśnił, iż przedstawiciele pogotowia spóźnią się na Sesję Rady, gdyż
mają problem z dojazdem do Urzędu Miasta. 

Przewodniczący RM wyraził zrozumienie dla przedstawionych wyjaśnień i jednocześnie
zaznaczył,  że  stosowną  informację  Pogotowie  Ratunkowe  będzie  mogło  przedstawić
zgromadzonym w dalszej części Sesji RM.

Ad.4. Wnioski, zapytania i interpelacje

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zapytał,  jakie kryteria  są spełniane przy premiowaniu Prezesów Zarządu spółek

z kapitałem Gminy Miejskiej, kto przydziela takie premie i czy podane w lokalnej
prasie kwoty premii są aż tak wysokie?

2. Zapytał, czy pracownicy MPWiK również zostali odpowiednio docenieni za fachową
pracę, którą wykonują bardzo często w trudnych warunkach, skoro Prezes Zarządu
tej spółki otrzymał bardzo wysoką premię?

3. Zwrócił  się z prośbą o interwencję w sprawie zgłoszonych na sesji  w marcu br.
wniosków o zobowiązanie Spółki Mieszkaniowej do natychmiastowego reagowania
na  zgłoszenia  mieszkańców  dotyczące  awarii  powstałych  na  budynkach
komunalnych przy ul. Katowickiej czy problemów z zagospodarowaniem podwórzy
przyległych do tych nieruchomości (m.in. zerwanych rur spustowych, zwisających
niebezpiecznie cegieł, rozburzonego i nieuprzątniętego murku).

4. Zwrócił  się  z  ponowną  prośbą  o  rozważenie  możliwości  utworzenia  parkingu
z prawdziwego zdarzenia w pobliżu starego cmentarza komunalnego, gdyż sprawa
ta  jest  odwlekana  drugą  kadencję  oraz  wykonania  odwodnienia  placu  przed
głównym  wejściem  na  nekropolię  od  strony  ul.  Katowickiej,  zgodnie
z wcześniejszymi zapewnieniami.

5. Zgłosił ponowny wniosek o wykonanie wszystkich zaleceń budowlanych i ponagleń
Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  dotyczących  budynku  przy
ul.  Katowickiej  7a,  gdyż ostateczne terminy  na niezbędne prace remontowe już
dawno minęły.

6. Zgłosił  ponowny wniosek o pilne wykonanie  zaleceń budowlanych Powiatowego
Inspektora Nadzoru Budowlanego dotyczących budynku przy ul. Ptasiej 1.

Radny Zbigniew Nagórny:
1. Zapytał, czy miejskie jednostki organizacyjne zajmujące się oświatą są prawidłowo

przygotowane do nowego roku szkolnego oraz czy zakres planowanych remontów
w tych placówkach został zrealizowany?

2. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie stopnia realizacji inwestycji zaplanowanych
do wykonania w roku bieżącym.

3. Zwrócił się z prośbą w imieniu krwiodawców o podjęcie negocjacji  z operatorem
Strefy  Płatnego  Parkowania  w  Kamiennej  Górze  dotyczących  zwolnienia
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krwiodawców  z  konieczności  uiszczania  opłat  za  postój  samochodów
w  strefie,  na  czas  oddawania  krwi  (np.  na  podstawie  książeczki  honorowego
krwiodawcy, umieszczanej za szybą takiego pojazdu).

4. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przedstawienie  aktualnych  informacji  związanych
z:  działalnością Aglomeracji  Wałbrzyskiej,  obiektem Centrum Kultury,  budynkiem
byłego Dworca PKP oraz realizacją ścieżek rowerowych w Kamiennej Górze.

Radna Irena Plata:
1. Zwróciła  się  z  prośbą  o  przedstawienie  aktualnych  informacji  związanych

z remontem odcinka ul. Jedwabnej, do torów kolejowych?
2. Zwróciła się z prośbą o wystosowanie pisma do firmy zarządzającej przeładunkiem

kruszywa przy ul. Towarowej, aby kontynuowała pomysł zraszania tego kamienia,
gdyż przynosiło to wymierne skutki dla mieszkańców tej części miasta i znacząco
zmniejszało zapylenie.

3. Zapytała, czy firma zajmująca się w okresie wiosennym doraźnym łataniem dziur
w nawierzchniach dróg zarządzanych przez Urząd Miasta  dała  jakąś gwarancję
na przeprowadzane  prace,  gdyż w jezdni  ul.  Towarowej  pozostały  nadal  ubytki
i zagłębienia, które można by uzupełnić.

Radna Regina Komorowska:
1. Ponowne zapytała, kiedy rozpoczną się prace związane z położeniem kanalizacji

wzdłuż ul. Wiejskiej?

Radna Danuta Walus:
1. Zwróciła  się  z  prośbą  o  rozważenie  możliwości  wymiany  nawierzchni  drogi

dojazdowej  do  budynku  przy  ul.  Polnej  6,  która  została  w  ostatnim  czasie
wypełniona zbyt grubym kamieniem, przez co bardzo mocno utrudniono dojście do
tej nieruchomości osobom starszym i rodzinom z wózkami dziecięcymi.

Radny Ryszard Ostrowski:
1. Zwrócił się z prośbą o podjęcie przez Urząd Miasta rozmów z Panem Waldemarem

Soją  w  celu  zamiany  działek  niezabudowanych,  dzięki  czemu  będzie  możliwe
powiększenie  granic  „kurczącego  się”  cmentarza  komunalnego  przy
ul. Wałbrzyskiej o ponad 1,2 ha.

Radny J. Jarosz:
1. Zapytał,  czy  będą kontynuowane prace remontowe nawierzchni  ul.  Nadrzecznej

oraz rozpoczęte prace wzdłuż ul. Zielonej, gdyż w czerwcu br. została pokryta masą
udostępnioną przez GDDKiA tylko część drogi ul. Nadrzecznej.

Radna Irena Plata:
1. Zapytała,  czy  podjęte  zostały  już  dalsze  działania  i  czy  zapadły  jakieś  decyzje

w celu przeniesienia miejsca przeładunku kruszywa poza granice Kamiennej Góry?

Radny Jacek Bruździak:
1. Zwrócił się z prośbą o przedstawienie aktualnych informacji nt. ujętego w budżecie

miasta  na  2018  r.  zadania  inwestycyjnego  dotyczącego  przebudowy
ul. Cegielnianej.

Radna Celina Róg:
1. Zapytała, czy podjęte zostaną jakieś działania w celu zabezpieczenia skarpy przy

ul.  Księcia  Bolka  I,  która  osunęła  się  na  dwa  garaże?  Radna  nadmieniła,

4



że  od  czasu  interwencji  samych  zainteresowanych  w  tej  sprawie,  do  dnia
dzisiejszego nie zostały poczynione żadne prace.

2. Zapytała w imieniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, kiedy pojawi
się możliwość przydzielania gotowych do zasiedlenia mieszkań z list,  na których
ujętych jest ponad 150 osób oczekujących? Obecnie w większości lokale gminne są
proponowane do remontu w ramach środków własnych, więc na takie mieszkania
decydują się też osoby z list, które mają przysłowiowo „nóż na gardle” i mają bardzo
niskie  dochody.  Wielokrotnie  przy tym zdarza się  w trakcie  remontu,  że  oprócz
kosztów  przygotowawczych,  wynoszących  średnio  ok.  1000  zł/m2,  w  tych
uzyskanych lokalach pojawia się problem z ogrzewaniem. Wówczas takie rodziny,
rezygnują, bo nie stać ich na montaż i utrzymanie ogrzewania elektrycznego, albo
są  zmuszone  instalować  ogrzewanie  gazowe  i  budować  zewnętrzne  kominy,
których koszt wynosi dodatkowo 20 tys. zł.

Radna Zofia Kolat:
1. Zwróciła  się  z  prośbą  o  zainteresowanie  odpowiednich  podmiotów  problemem

niedziałających zraszaczy w parku przy Aleja  Wojska Polskiego,  które przestały
funkcjonować  ok.  2  lata  temu.  Obecną  sytuację  próbuje  ratować  Spółka
Mieszkaniowa, której pracownicy regularnie podlewają rosnące w tym parku rośliny.
Zdaniem radnej gumowe węże doprowadzające wodę zostały tak zamontowane,
że nie było problemu z ich przegryzieniem przez psy.  

Radna Violetta Majak:
1. Zgłosiła  wniosek  o  umieszczenie  przy  wszystkich  inwestycjach  zrealizowanych

ze środków budżetu partycypacyjnego tabliczek informujących,  z jakich środków
były  te  obiekty  realizowane,  podkreślając  przy  tym  zaangażowanie  samych
mieszkańców miasta.

2. Zwróciła  się  z  prośbą  o  podjęcie  rozmów  z  Komendą  Powiatową  Policji
w Kamiennej  Górze w celu zwiększenia liczby patroli  policyjnych nadzorujących
teren ronda i parkingu przed centrum handlowym przy ul. Papieża Jana Pawła II,
z uwagi na odbywane w tych miejscach niebezpieczne wyścigi samochodowe.

Radny Marek Białecki:
1. Zgłosił  wniosek  o  wygospodarowanie  środków  z  budżetu  miasta  na  wymianę

drewnianej bramy na nowszą metalową, która znajduje się między budynkami przy
ul. Słowiańskiej 2 i 4. Zdaniem radnego taka estetyczna brama będzie doskonale
pasować do nowo wykonanej nawierzchni tej ulicy.

2. Zapytał,  czy  Urząd  Miasta  podjął  już  rozmowy  i  uzyskał  porozumienie
z  właścicielem  działki  niezabudowanej  przyległej  do  budynku  przy  ul.  Stefana
Żeromskiego 16?

Radny Tomasz Baćko:
1. Zapytał,  kiedy  zostaną  zrealizowane  prośby  i  interwencje  mieszkańców

ul.  Ludwika  Waryńskiego  i  Władysława  Broniewskiego,  które  były  zgłaszane
Burmistrzowi Miasta od ponad roku?

2. Zapytał,  czy  w  roku  bieżącym  zostanie  zrealizowane  zadanie  inwestycyjne
dotyczące przebudowy drogi dojazdowej od ul. Ludwika Waryńskiego do budynków
mieszkalnych (w okolicy Banku Spółdzielczego)?

Przewodniczący  RM  poinformował  zgromadzonych,  iż  na  sali  obrad  pojawili  się  już
przedstawiciele  Pogotowia  Ratunkowego  w  Jeleniej  Górze.  Jednocześnie  zwrócił  się
z prośbą o przedstawienie informacji n/t działalności jednostki. 
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Ad.5.  Informacja  Pogotowia  Ratunkowego  w  Jeleniej  Górze  n/t  działalności
jednostki

Dyrektor Pogotowia Ratunkowego w Jeleniej Górze Nikolaj Lambrinow  wyjaśnił na
wstępie, iż opóźnienie w przybyciu na dzisiejsza Sesję Rady wynika z charakteru pracy
jednostki. 

Informację  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Dyrektor  Pogotowia  – zał.  Nr  2
do protokołu.

Na salę obrad przybył radny Andrzej Jasiński (obecnych 20 radnych).

Dyrektor  Pogotowia  podkreślił,  że  sytuacja  finansowana  pogotowia  nie  jest  skrajnie
dramatyczna,  lecz  z  roku  na  rok  się  pogarsza.  Może  w  końcu  dojść  do  sytuacji,
że  pogotowia  nie  będą  miały  za  co  wyjeżdżać.  Na  tą  sytuację  nakładają  się  również
problemy kadrowe i  braki  fachowej  obsługi  medycznej.  Zaniechano  na  terenie  byłego
województwa  jeleniogórskiego  praktycznie  kształcenia  w  zakresie  ratownictwa
medycznego. Do tego są jeszcze problemy legislacyjne, które są dużym wyzwaniem dla
każdego  dyrektora  pogotowia,  np.  przy  zatrudnianiu  fachowych  ratowników.  Poza
powyższym zaznaczył, że pogotowie na naszym terenie jest wyposażone w profesjonalny
sprzęt. 

Rzecznik  Pogotowia  Piotr  Archacki zademonstrował  ucisk  klatki  piersiowej  metodą
tradycyjną  na  modelu  ratunkowym,  a  następnie  pokazał  jak  taką  czynność  może
wykonywać najnowsze urządzenie LUKAS. 

Dyrektor  Pogotowia  wyjaśnił,  iż  przedstawione  urządzenie  jest  wyposażeniem
dodatkowym karetki, a w Kamiennej Górze na dwie karetki jest takie urządzenie jedno.
Dzięki niemu zespół karetki może wykonywać inne czynności przy poszkodowanych, a nie
skupiać  się  tylko  na  tzw.  „masażu  serca”.  Zaznaczył,  że  dorosły  człowiek  może
wykonywać masaż prawidłowo ok. 2 min., a maszyna może robić to nieprzerwanie bo jest
zasilana bateriami. Ponadto jest to urządzenie mobilne możliwe do zabrania w specjalnym
opakowaniu  w  każde  miejsce.  Barierą  dla  zakupu  drugiego  takiego  urządzenia  na
Kamienną  Górę  jest  cena,  bo  koszt  netto  to  ok.  55  tys.  zł.  Nadmienił,  że  będzie
występował  z  pismem  do  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  i  wszystkich  innych
samorządów o dofinansowanie zakupu tego urządzenia. 

Radna C. Róg  stwierdziła,  że Pogotowie Ratunkowe może liczyć na nasze miasto bo
mamy „dużo pieniędzy” i zapewne dofinansujemy taką inicjatywę. Zapytała, jak wyglądają
procedury  przyjazdu  karetek  pogotowia  i  kto  decyduje  o  jednostce,  do  której  ma być
przetransportowany  pacjent?  Jako  przykład  podała  sytuację,  gdzie  lekarz  specjalista
kieruje  chorego  do  Wałbrzycha  w  celu  ratowania  życia,  a  karetka  wiezie  taką  osobę
niezgodnie ze skierowaniem, tylko do POZ a następnie do innego szpitala.

Dyrektor  Pogotowia  rozgraniczył  dwa  elementy  pytania,  tj.  pierwszym  jest  lekarz
kierujący na dany oddział szpitalny z POZ lub gabinetu prywatnego. Zaznaczył, że od ok.
10 lat karetki nie pełnią już funkcji transportowej. Zgodnie z przepisami zespół ratownictwa
medycznego (tzw.  karetka)  wiezie  do  najbliższego SOR-u,  bądź do szpitala  który  jest
w stanie udzielić odpowiedniej pomocy (zgodnie z wytycznymi dyspozytora dla naszego
terenu  z  Legnicy).  Lekarz  nie  ma  prawa  narzucić  miejsca,  gdzie  ma  być  zawieziony
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pacjent.  Drugim  elementem  jest  przepis  administracyjny  związany  z  kodeksem  etyki
lekarskiej,  który  stawia  dobro  pacjenta  jako  najwyższe  prawo.  Jeśli  np.  pacjent  jest
w  stanie  ciężkim,  to  przy  udziale  dyspozytora  i  koordynatora  wojewódzkiego  można
zawieźć pacjenta w inne miejsce, niż to wynika z ustawy. 

Radny Z. Nagórny zapytał, czy lekarze pogotowia ratunkowego przyjeżdżając do osoby
np. starszej nie powinni wypisywać recept i leków, jeśli stwierdzą brak możliwości udania
się chorego osobiście do POZ? Radny miał obecnie do czynienia z sytuacją, że lekarze
pogotowia skupiali się głównie na wstępnym badaniu. 

Dyrektor Pogotowia podkreślił, że od wielu lat pogotowie nie wozi w ambulansie recept,
zwolnień lekarskich czy skierowań do poradni specjalistycznych. Ustawa o POZ precyzuje,
że pogotowie jest wzywane do stanów nagłego zagrożenia życia i zdrowia. W tym właśnie
zakresie  ma  udzielać  świadczeń.  Kolokwialnie  stwierdził,  że  pogotowia  są  swoistymi
„zapchajdziurami” do niekompetencji innych organów i do braku reakcji Państwa na pewne
zjawiska, które zachodzą. Stwierdził, że każdy ma świadomość o problemie z wizytami
domowymi. Zgodnie z ww. ustawą do godz. 18.00 każdy POZ ma obowiązek zapewnić
wizytę domową na wezwanie. Jeśli zaś nie reagują przychodnie, to wzywa się pogotowia.
Zaznaczył również, że ogólna polityka zdrowia w kraju dąży jednak do tego, aby nie było
lekarzy w ogóle w karetkach pogotowia. Należy się spodziewać za kilka lat, że pytanie
radnego będzie niezasadne, bo w karetce nie będzie osoby uprawnionej do wystawienia
recepty. 

Przewodniczący RM podziękował za przedstawioną informację i ogłosił 10 min. przerwę.

Ad.6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami

BM przedstawił informację z działalności w lipcu i sierpniu 2018 r. tj.:
1. Lipiec 2018 r.:
1) od  1.07.2018 r. Burmistrz Miasta nie ma zastępcy, gdyż obecny Z-ca Burmistrza

Miasta  przeszedł  na  emeryturę.  Dodatkowo  od  kilku  miesięcy  na  zwolnieniu
chorobowym  jest  Skarbnik  Miasta.  Zmieniono  organizację  pracy  i  podległość
bezpośrednią poszczególnych wydziałów. Większość podlega pod BM. 

2) rozpoczęto  z  pracownikami  Urzędu  Miasta  prace  nad  projektami  dotyczącymi
trzech zagadnień, tj.: 
a) budowy domów komunalnych (rozpoczęcie prac w 2019 r. - 18-19.07 odbyło się
spotkanie  z  zainteresowanymi  przedsiębiorcami,  którzy  chcieliby  wykupić  tereny
pod  budowę,  byłby  to  program  odrębny  od  Mieszkania+).  Należy  rozpocząć
budowę mieszkań  komunalnych,  aby  zmienić  sytuację  starego  zasobu,  o  czym
wcześniej  wspomniała  radna  C.  Róg.  Pozwoli  to  również  młodym rodzinom na
pozostanie w Kamiennej Górze; 
b) zwiększenia miejsc w żłobku (jest już pierwszy efekt – w tym tygodniu oddana
zostanie dodatkowa grupa żłobkowa na 25 miejsc). Na ten cel zostały pozyskane
środki  z  zewnątrz.  Będziemy posiadać żłobek  na 75  dzieci,  a  zapotrzebowanie
w mieście wynosi co najmniej 100; 
c) zagospodarowania budynku przy ul. Lubawskiej (po wygaśnięciu Gimnazjum nr
1).  Są  opracowywane  pewne  koncepcje,  które  w  najbliższym  czasie  będą
przedstawiane radnym na Stałych Komisjach.

3) 11.07.2018 r. - w Jeleniej Górze podpisanie umowy z WFOŚiGW na sfinansowanie
zwrotu  poniesionych  nakładów  na  wymianę  źródeł  ciepła  przez  mieszkańców
Kamiennej Góry. Pierwsze umowy z mieszkańcami zostały podpisane i czekamy na
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pierwszą transzę 250 tys. zł, która pozwoli wypłacać zwroty w następnym tygodniu. 
4) 23.07.2018 r. - spotkanie z przedstawicielami IPN w sprawie uczczenia pamięci kpt.

Józefa Sierocińskiego. Takie uroczystości odbędą się na terenie Kamiennej Góry
już w październiku br. przy współudziale TVP.

5) 27.07.2018  r. -  odbyły  się  uroczystości  związane  z  obchodami  Święta  Policji,
w których uczestniczył BM.

2. Sierpień 2018 r.:
Odbywały się głównie prace nad opracowaniem strategii AW i Sudety 2030. Są to
plany działań południowej części Dolnego Śląska na przyszłe lata 2020-2030. BM
podkreślił,  że  dnia  4.09.2018  r.  w  Kamiennej  Górze  odbędzie  się  spotkanie  15
Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów Miast i Starostów, którzy będą reprezentować
100 samorządów Dolnego Śląska w sprawie dalszych strategii. 

1) 16-19.08.2018 r. - odbyła się delegacja BM, przedstawicieli Urzędu, jednostek oraz
radnych do miasta partnerskiego Wolfenbűttel  z okazji  900-lecia funkcjonowania
miasta.  Organizatorem wyjazdu był  BM,  a  strona niemiecka zapłaciła  wszystkie
koszty  pobytu.  Po  stronie  Kamiennej  Góry  pozostały  tylko  wydatki  związane
z przejazdem i ubezpieczeniem. 

2) 28.08.2018  r. -  odbyło  się  spotkanie  z  kierownikami  miejskich  jednostek
organizacyjnych  zajmujących  się  oświatą  w  sprawie  inauguracji  nowego  roku
szkolnego 2018/2019. 

BM odpowiedział przy tym na zapytanie radnego Z. Nagórnego z bieżącej i poprzedniej
Sesji RM, tj.:
- czy miejskie jednostki organizacyjne zajmujące się oświatą są prawidłowo przygotowane
do nowego roku szkolnego oraz czy zakres planowanych remontów w tych placówkach
został zrealizowany? -  Nasze jednostki oświatowe są dobrze przygotowane do nowego
roku szkolnego i nic nieprzewidzianego nie powinno się wydarzyć od strony organizacyjnej
i formalnej. Zaznaczył, że tylko w PP Nr 2 i Nr 3 nie były wykonywane remonty w okresie
wakacyjnym.  W  SP  Nr  1  były  wykonywane  remonty:  auli  szkolnej,  korytarzy,  4  sal
lekcyjnych oraz inne większe inwestycje, które zostaną szczegółowo omówione w dalszej
części Sesji. W SP Nr 2 w okresie wakacyjnym wykonywano remont świetlicy szkolnej
oraz kilku sal lekcyjnych. Ponadto w Zespole Szkół montowano nowe drzwi wewnętrzne.
Żłobek Miejski został powiększony o nową salę i grupę dla dzieci, na której kompleksowy
remont w całości pozyskano środki zewnętrzne (szczegóły w dalszej części). Dodał, że na
ukończeniu  jest  również  dokumentacja  na  zadanie  dotyczące  modernizacji  sali
gimnastycznej w SP Nr 1. Na przełomie roku chcielibyśmy przedłożyć stosowny wniosek
do ministerstwa sportu.

BM  ustosunkował się również do zapytania  radnego W. Sobiechowskiego z bieżącej
Sesji RM, tj.:
-  jakie  kryteria  są  spełniane  przy  premiowaniu  Prezesów  Zarządu  spółek
z kapitałem Gminy Miejskiej, kto przydziela takie premie i czy podane w lokalnej prasie
kwoty premii są aż tak wysokie? - Podkreślił, że nowa ustawa obowiązująca od lipca 2017
r. kształtuje wynagrodzenie osób kierujących niektórymi spółkami. Zgodnie z tą ustawą
wynagrodzenie członków zarządu spółek z udziałem jst składa się z dwóch części: stałej,
stanowiącej  wynagrodzenie  miesięczne  podstawowe  oraz  zmiennej,  stanowiącej
wynagrodzenie  uzupełniające  za  rok  obrotowy  spółki.  Zgodnie  z  powyższym,  obecnie
prezesi spółek nie otrzymują żadnych nagród czy premii, tylko zmienną część uzależnioną
od poziomu realizacji tzw. celów zarządczych wyznaczonych przez Radę Nadzorczą na
dany rok. Wysokość zmiennych została określona w uchwałach Zgromadzeń Wspólników
spółek:  Mieszkaniowej  i  MPWiK. BM wyraził  przy tym zdziwienie,  że został  poruszony
temat  wynagrodzeń tylko  dwóch  spółek,  gdyż  Gmina  Miejska  posiada  udziały  jeszcze
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w trzech  innych  spółkach.  Zaznaczył,  że  wysokość  zmiennej  w  ww.  spółkach  została
ustalona na poziomie do 35% wynagrodzenia podstawowego uprawnionych za poprzedni
rok obrotowy. Ustawodawca zaś dał możliwość ustalenia takiej zmiennej do 50%, ale BM
nie  wyraził  zgody  na  taki  zapis  w  naszych  spółkach.  Nadmienił,  że  na  wniosek  rad
nadzorczych,  które  oceniały  wykonanie  celów  zarządczych,  właściciel  podjął  decyzję
o  wyrażeniu  zgody  na  wypłatę  wysokości  35%.  Podkreślił  przy  tym,  iż  jeśli  prezes
zrealizuje  wskazane  cele  zarządcze  i  rada  to  potwierdzi,  to  nabywa  roszczenia
o wypłacenie wynagrodzenia uzupełniającego i może go dochodzić na drodze sądowej.
Dzięki zmianie stosownej ustawy wzrosły role rad nadzorczych w spółkach. Obecnie jeśli
właściciel nie zgadzałby się na wypłacenie stosownego uzupełnienia, musiałby udowodnić
brak wykonania stosownych celów zarządczych i to, że rada nadzorcza mija się z prawdą.
Przyznał, że do tej zmiany zapisów przyszykowywano się od pół roku i jeszcze w trzech
spółkach  nie  ustalono  tej  części  zmiennej.  Nie  minęły  też  terminy  przekazywania
wniosków. Natomiast dwie spółki wykonały całą procedurę szybciej. Na dniach otrzymał
taką zmienną prezes zarządu PGK „Sanikom” i  Prezes Zarządu TBS. Na zakończenie
podkreślił, że wysokość zatwierdzonych części zmiennych nie wynosiła 50 tys. zł, było to
przekłamanie w lokalnej prasie. Kwoty były o wiele mniejsze.

BM  podziękował  radnym  za  podjęcie  decyzji  w  sprawie  ustalenia  jego  nowego
wynagrodzenia. Wyraził  przekonanie o słuszności  decyzji  RM i  przypomniał,  że jest to
decyzja  każdej  rady  gminy.  Dodał,  że  stanowisko  Rady  sprawiło  kłopot  nadzorowi
prawnemu DUW. Sam jednak podjął decyzję o wypłacaniu mu wynagrodzenia o 2 tys. zł
mniejszego  każdego  miesiąca,  zgodnie  z  propozycją  ujętą  w  projekcie  uchwały
i rozporządzeniu Prezesa Rady Ministrów. Na zakończenie poinformował, że po nowych
przepisach  zaistniała  sytuacja,  gdzie  część  kierowników  miejskich  jednostek
organizacyjnych ma wynagrodzenie zasadnicze takie jak BM, a kilku z nich ma wyższe
płace. 

BM  podkreślił,  iż  inwestycje  miejskie  z  wykorzystaniem  dofinansowania  unijnego  są
obecnie w większości w fazie realizacji, a ich zakończenie jest zaplanowane na lata 2019-
2020. Przypomniał, że na terenie całej Polski samorządy mają problem z realizacją takich
inwestycji.  Na  taki  stan  rzeczy  mają  wpływ  4  powody,  tj.:  bardzo  późne  rozpoczęcie
przyznawania środków unijnych, wzrost gwałtowny kosztów firm i realizacji inwestycji, brak
firm  chętnych  do  realizacji  inwestycji  oraz  wykonywanie  przez  te  same  firmy  kilku
inwestycji naraz, co przeciąga ich realizację. 

BM przedstawił również informację dotyczącą wybranych projektów realizowanych przez
Miasto Kamienna Góra w 2018 rok – zał. Nr 3 do protokołu.

BM  odpowiedział ponadto na pozostałe zapytania i wnioski radnych z poprzedniej Sesji
RM, tj.:
radnej D. Walus:
- na jakim etapie znajduje się realizacja zadań przyjętych w roku ubiegłym do wykonania
w  2018  r.  ze  środków,  w  ramach  budżetu  partycypacyjnego?  -  Zadanie  dotyczące
zagospodarowania przestrzeni publicznej pod pole biwakowe na os. Antonówka uda się
najprawdopodobniej  zrealizować.  Obecnie  Gmina  Miejska  oczekuje  na  uzgodnienia
Nadleśnictwa  w  sprawie  możliwości  usytuowania  miejsca  pod  ognisko,  które  jest
przewidziane w pobliżu lasu. My ze swej strony sporządziliśmy odpowiedni projekt, który
oczekuje  na  realizację.  Na  zadanie  dotyczące  budowy  punktu  oświetlenia  ulicznego
w  podwórku  przy  ul.  L.  Waryńskiego  Gmina  Miejska  również  posiada  stosowna
dokumentację. Obecnie przy tym zadaniu oczekujemy na opinię PGW Wody Polskie, gdyż
teren ten  jest  zgodnie z  wytycznymi  sklasyfikowany jako zagrożony powodzią.  Istnieje
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więc możliwość, że to zadanie będzie zrealizowane w listopadzie br. Natomiast na zadanie
dotyczące  przebudowy  schodów  betonowych  od  ul.  M.  Skłodowskiej-Curie  do
ul. T. Kościuszki oraz zadanie dotyczące budowy ścieżki dla pieszych od ul. Ks. Bolka I do
terenów  OWS  „Zalew”  mamy  opracowane  dokumentacje  i  pozwolenia  na  budowę
ze  Starostwa  Powiatowego.  Niestety  mimo  ogłaszanych  przetargów,  nie  ma chętnych
wykonawców na  realizację  tych  zadań.  Przy  jednym z  tych  dwóch  zadań  była  oferta
złożona, ale na kwotę 88 tys. zł. Obecnie oczekujemy na rozwój wydarzeń, czy uda się to
zakończyć w tym roku.

radnej V. Majak:
-  kiedy  zostanie  wprowadzona do budżetu  miasta  Kamienna  Góra  dotacja  pozyskana
z Programu OSA na wykonanie placu zabaw przy ul.  P. Ściegiennego, kiedy zostanie
ogłoszony przetarg na to zadanie i następnie wyłoniony wykonawca? - Na dzisiejszej Sesji
Rady  zostanie  przedstawiony  stosowny  projekt  uchwały  dotyczący  zmian  w  budżecie
miasta.

BM odpowiedział również na wniosek radnego J. Bruździaka z bieżącej Sesji RM, tj.:
- prośbą o przedstawienie aktualnych informacji nt. ujętego w budżecie miasta na 2018 r.
zadania  inwestycyjnego  dotyczącego  przebudowy  ul.  Cegielnianej  – Gmina  Miejska
złożyła  wniosek  do  rządowego  programu  wsparcia  lokalnej  infrastruktury  drogowej  na
realizację  II  etapu  i  dokończenie  remontu  ul.  Cegielnianej.  Podkreślił,  iż  nasz  projekt
wpisuje się idealnie w ten program i spełnia wszelkie wymogi. Niestety jednak nie zostało
nam przydzielone dofinansowanie na ten cel, chociaż był program skierowany do miast
zagrożonych w przeszłości degradacją. Wyraził przy tym zdziwienie, że dofinansowanie
z tego programu otrzymały na swoje inwestycje takie samorządy jak: Świdnica, Polkowice,
Powiat Lubiński i Zgorzelec. Obecnie, na dniach jest ogłaszany następny nabór i Gmina
Miejska  będzie  ponownie  składać  stosowny  wniosek  o  dofinansowanie  ww.  zadania,
z  uwagi  na  bardzo  dobry  projekt  i  właściwość  merytoryczną.  Jednocześnie  wyraził
nadzieję, że na jesień br. uda się otrzymać pozytywną decyzję z ministerstwa.

BM  przedstawił  ponadto  dodatkowe  informacje  związane  z  realizacją  budżetu  miasta
w 2018 r., tj.:
1) Gmina  Miejska  przekazała  200  tys.  zł  dla  Powiatowego  Centrum  Zdrowia

w Kamiennej Górze, zgodnie z założeniami ustalanymi w budżecie;
2) Gmina Miejska pozyskała z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska środki

w wysokości 500 tys. zł na wymianę źródeł ciepła w zasobie;
3) Na  dzień  dzisiejszy  jest  realizowanych  w  mieście  6  dużych  inwestycji,  na

zaplanowanych 9, z wykorzystaniem środków unijnych na łączną kwotę ponad 23
mln. zł, z czego ponad 11 mln. zł stanowią środki unijne. Sytuacja inwestycyjna jest
obecnie bardzo dynamiczna, ciągle się zmienia i możliwe że do końca roku będzie
jeszcze należało dokonać zmian w planie wydatków majątkowych. 

BM  podkreślił,  że Gmina Miejska Kamienna Góra w chwili  obecnej inwestuje najwięcej
z lokalnych samorządów. Nie zgodził się jednak z wypowiedzią radnej C. Róg i zaprzeczył,
iż nasz samorząd posiada „dużo pieniędzy”. Kamiennej Górze zawsze brakuje pieniędzy
i  zawsze chciałoby się  posiadać więcej  środków,  aby móc realizować pewne pomysły
przedsiębiorców za kwoty, które oni żądają.  

Radny  W.  Sobiechowski  zapytał,  jak  przedstawia  się  sprawa  pozostałych  inwestycji
ujętych  w  planie  wydatków  majątkowych  budżetu  miasta,  które  nie  przedstawiono
w  prezentacji?  Za  przykłady  podał  zadania  dotyczące  np.  wykonania  dokumentacji
projektowych  na  drogi  w  mieście  czy  remont  odcinka  ul.  Legnickiej  do  tzw.  domków
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leśników. Przypomniał, że zgodnie z zapewnieniami Burmistrza Miasta miały być podjęte
w tym rejonie stosowne działania,  aby np. niektórym mieszkańcom nie zalewała woda
posesji podczas opadów atmosferycznych. Zaznaczył, że od 30 lat mieszkańcy tej ulicy
nie otrzymali żadnej pomocy z miasta, a własnym kosztem utwardzili drogę dojazdową za
pomocą  płyt  betonowych.  Obecnie  droga  wymaga  kapitalnego  remontu,  lecz
mieszkańcom tylko się obiecuje i nic nie robi. Wyraził zaskoczenie, że ten rejon jest tak
zbywany, gdyż inne inwestycje potrafią być realizowane natychmiast. Za przykład podał
skate park, który został zgłoszony do budżetu miasta w 2017 r. i miał kosztować Gminę
Miejską  200  tys.  zł,  z  jednoczesnym  dofinansowaniem  przez  Sejmik  Województwa
w kwocie 135 tys.  zł.  Rada Miasta wyraziła na to  zadanie zgodę,  aby młodzież miała
możliwość  korzystania  z  takiej  formy  rekreacji.  Nagle  jednak  okazało  się,  że  całość
zadania będzie wynosić 573 tys. zł.  Zaznaczył,  że w mieście są ważniejsze rzeczy do
realizacji  np.  „zakręt  śmierci”,  czyli  kompleksowe  rozwiązanie  problemu  skrzyżowania
ul. Zamkowej, z ul. Polną i ul. Bohaterów Getta. Innym zadaniem, o które zabiegała wiele
lat radna Bogusława Krawiec jest ustawienie dwóch lamp przy ul. Polnej. Jako kolejny
przykład  istotnego  zadania  dla  mieszkańców  jest  wykonanie  drugiego  dojazdu  do
ul. Wiejskiej, od strony obwodnicy. 

Radny  Bogdan  Wągrowski  stwierdził,  że  jest  to  droga  powiatowa  i  nie  jest  ona
w zarządzie miasta.

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że radni powinni słuchać ze zrozumieniem.

Przewodniczący RM  przywołał radnego W. Sobiechowskiego do porządku i  stwierdził,
że wypowiada się nie na temat. 

BM  zgodził  się  z  wypowiedzią  radnego  W.  Sobiechowskiego,  iż  ul.  Wiejska  wymaga
remontu,  lecz  każdy  samorząd  powinien  odpowiadać  za  siebie.  Zaznaczył,  iż  jego
pomysłem  również  jest  wykonanie  objazdu  do  ul.  Wiejskiej,  ale  dla  takiego  działania
potrzebna jest zgoda drugiego zarządcy. Taką inicjatywę powinno podjąć miasto, wraz
z Powiatem Kamiennogórskim. Podkreślił, że nie było zgody na to, aby Powiat przekazał
miastu ul. Wiejską, w zamian za inną drogę np. ul. Towarową, która musi być w naszym
zarządzie z uwagi na planowane ścieżki rowerowe. BM przypomniał, że budżet miasta jest
planem, który na ten rok był  bardzo ambitny.  Założył,  że większość z zadań unijnych
zostanie zrealizowanych, a część nie. Wyraził zastanowienie nad tym, czy budżet na 2018
rok nie  był  zbyt  rozbudowany,  ale  miało to swoje wcześniejsze podłoże w dyskusjach
z radnymi. Dodał, że na wiele zadań zaplanowanych do realizacji ze środków własnych nie
ma obecnie wykonawców. Po prostu chcą zbyt  duże pieniądze.  Wyraził  chęć,  aby do
końca  roku  zrealizować  jak  największą  liczbę  inwestycji.  Na  dziś  dzień  jednak  trudno
ocenić jaka będzie liczba tych zadań. Na zakończenie podkreślił, że zdaje sobie sprawę,
iż część radnych ma do tej pory problem z zadaniem związanym z budową skate parku.
On  jednak  jest  jego  wielkim  zwolennikiem  i  uważa,  iż  jest  to  słuszna  inwestycja.
Dopowiedział, że kilka dokumentacji jest wykonanych, aby oczekiwały na stosowny czas,
jak pojawią się odpowiednie środki na realizację inwestycji.

Radna  C.  Róg  ponownie  stwierdziła,  że  Gmina  Miejska  posiada  pieniądze,  skoro
przeznacza  z  własnych  środków  ponad  400  tys.  zł.  na  budowę  skate  parku,  kiedy
otrzymuje dofinansowania tylko 135 tys. zł. Zaznaczyła, że jak ktoś nie posiada pieniędzy,
to realizuje niezbędne potrzeby i zadania. Nasza Gmina rezygnuje z pilniejszych potrzeb,
jak łącznik ul. Ks. Bolka I z ul. Wałbrzyską, jak wykonanie drogi dojazdowej do zabudowy
mieszkaniowej  jednorodzinnej  przy  ul.  Krzeszowskiej,  a  funduje  sobie  „luksusy”
i dofinansowuje ze środków własnych skate park czy plac zabaw, mimo że dofinansowanie
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na te  zadania jest  niewielkie.  Zauważyła,  że skate park powinien trochę poczekać na
realizację,  gdyż  inne  zadania  oczekują  od  kilku  lat  na  wykonanie  i  są  pilniejsze  dla
naszego  społeczeństwa.  Mieszkańcy  się  starzeją  i  oczekują  raczej  ułatwień  w  życiu
codziennym.

Przewodniczący RM przypomniał radnym, iż w punkcie dotyczącym informacji Burmistrza
Miasta nie ma wzmianki o dyskusji, ani o uwagach do dyskusji. Zaapelował do radnych,
aby  zachowywali  się  godnie  i  nie  przeszkadzali  w  prowadzeniu  Sesji  Rady.  Odczuł
jednocześnie wrażenie, iż jest lekceważony przez poszczególnych radnych.

Radny J. Jarosz wyjaśnił, iż nikt nie lekceważy Przewodniczącego RM, tylko sami radni
czują się lekceważeni przez Przewodniczącego RM. Zapytał, po co są potrzebni radni na
Sesji Rady, skoro nie mogą się wypowiedzieć? Stwierdził, że powinien korzystać z uwag
i sugestii radnych.

Radny  Ryszard  Ostrowski  poinformował,  iż  w  dniu  wczorajszym  Burmistrz  Miasta
przekazał  dotację  dla  PCZ  w  Kamiennej  Górze  w  kwocie  200  tys.  zł.  Powiat
Kamiennogórski przekazał na ten cel 175 tys. zł.,  zaś lokalne samorządy ościenne nie
wygospodarowały żadnej kwoty na to zadanie. Gmina Lubawka zobowiązała się jedynie
przekazać kwotę 35 tys.  zł,  jak jej  sytuacja finansowa ulegnie poprawie. Jednocześnie
radny  wyraził  zastanowienie,  czy  PCZ  nie  leczy  ludzi  z  Gminy  Marciszów  i  Gminy
Kamienna  Góra.  Podziękował  również  Dyrektorowi  CK  Markowi  Dańczakowi,  który
wystąpił do fundacji Jerzego Owsiaka z prośbą o doposażenie szpitala ze środków WOŚP.
Dzięki temu Oddział Dziecięcy w PCZ zostanie wyposażony przez tą fundację w nowe
łóżeczka  dla  dzieci  z  podgrzewanymi  materacami,  czy  szafki  do  przygotowywania
posiłków. 

Radny J. Bruździak  zwrócił  się z prośbą do Przewodniczącego RM, aby ważył słowa
które kieruje do poszczególnych radnych. Za niestosowne uznał słowa dotyczące uwagi
Przewodniczącego RM do radnych,  aby się  godnie  zachowywali.  Uznał,  iż  reakcje na
wypowiedzi radnych są chyba nieodpowiednie do wypowiedzi i przedstawione nie wtedy,
kiedy  potrzeba.  Zdaniem  radnego  reakcje  były  zbyt  ostre,  gdyż  dyskusja  była
merytoryczna i nie ubliżała nikomu z obecnych na Sesji RM.

Radny B. Wągrowski  poprosił, aby realizować porządek obrad i przejść do następnego
punktu.

Przewodniczący RM odpowiedział, iż w chwili obecnej nie została zakończona dyskusja.

Radny B. Wągrowski zauważył, iż w tym punkcie nie była przewidziana żadna dyskusja. 

Radny  W.  Sobiechowski  stwierdził,  iż  radnemu  zawsze  się  spieszy,  więc  lepiej  nie
dyskutować. Najlepiej byłoby zagłosować i wyjść z sali obrad.

Przewodniczący RM przypomniał, iż obecnie na Sesji jest realizowany punkt „Informacja
Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami”. Dodał, że nie ma w nim podpunktu dyskusja.
Wyraża natomiast zgodę na takie uwagi, jeśli uzna iż są one celne i merytoryczne. Wyraził
obawę,  iż  taki  sposób dyskusji  przyczyni  się  do  przedłużenia  posiedzenia  radnych do
późnych  godzin  wieczornych.  Dodał,  iż  nie  jest  na  takie  długie  obrady  przygotowany
fizycznie, ani psychicznie.

Radny  W.  Sobiechowski  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  Przewodniczący  RM  przekazał
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prowadzenie  dalszej  części  Sesji  Wiceprzewodniczącemu RM,  skoro  nie  czuje  się  na
siłach.  Dodał,  że  nie  można  skracać  obrad  tylko  z  powodu  złego  samopoczucia
prowadzącego obrad. Zaznaczył, że Sesja RM jest jedyną okazją, aby porozmawiać na
forum o inwestycjach realizowanych w mieście. Wyraził rozgoryczenie tym, iż najwięcej
realizowanych  jest  inwestycji  w  tych  okręgach,  gdzie  są  radni  z  Komitetu  RAZEM.
Natomiast  inne  zadania  są  odwlekane  w  czasie  nawet  już  10  lat,  jak  np.  odcinek
ul. Ptasiej.

Radny B. Wągrowski zwrócił się ponownie z prośbą o przejście do dalszej części obrad.

Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł do dalszej części obrad.

Ad.7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami

Wiceprzewodniczący  RM  Jerzy  Basta  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnego
W.  Sobiechowskiego,  aby pozwolił  przedstawić  ww.  informację  i  nie  przerywał  dalszej
części  posiedzenia.  Podkreślił,  iż  sam nie  przerywał  wcześniejszych  dyskusji  radnych
i dodał, że przedstawienie informacji nie zajmie więcej niż 10 min. 

Wiceprzewodniczący  RM  J.  Basta przedstawił  informację  w  powyższej  sprawie
– zał. Nr 4 do protokołu.

Ad.8.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie    określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  
z  wychowania  przedszkolnego  uczniów  objętych  wychowaniem  przedszkolnym
w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Centrum Obsługi Jednostek
Gminy Miejskiej Kamienna Góra Waldemar Woźniak.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/329/18 w  sprawie
określenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego  uczniów
objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach prowadzonych przez
Gminę Miejską Kamienna Góra – zał. Nr 5 do protokołu.

Ad.9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie    ustalenia  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  
sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania
napojów alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Kierownik  Wydziału  Spraw
Społecznych Urzędu Miasta w/m Arkadiusz Jaracz.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
przy  19  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę
Nr XLIX/330/18 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych
na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie    przyjęcia  Strategii  Rozwoju  Aglomeracji  
Wałbrzyskiej z perspektywą do 2030 r.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
przy  17  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  3  głosach  „wstrzymujących  się”  podjęła  Uchwałę
Nr  XLIX/331/18 w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwoju  Aglomeracji  Wałbrzyskiej
z perspektywą do 2030 r. – zał. Nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM ogłosił 10 min. przerwę.

Ad.11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie    wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  
(dz. nr 641/14-19, obr. nr 6)

Salę obrad opuścił radny M. Białecki (obecnych 19 radnych).

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Mienia
Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  19  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/332/18 w  sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.12.  Podjęcie  uchwały    w  sprawie    wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  
(dz. nr 193/18, obr. nr 3)

Na salę obrad wrócił radny M. Białecki(obecnych 20 radnych).

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Mienia
Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/333/18 w  sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.13.  Podjęcie  uchwały    w  sprawie    wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  
(dz. nr 315/36, obr. nr 6)

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Mienia
Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/334/18 w  sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 10 do protokołu.

Ad.14.  Podjęcie  uchwały    w  sprawie    wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  
(dz. nr 70/12, obr. nr 6)

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Z-ca  Kierownika  Wydziału  Mienia
Urzędu Miasta w/m Andrzej Omachel.

Z-ca  Kierownika  Wydziału  WM  poinformował  zgromadzonych,  iż  Komisja  Budżetu,
Strategii  i  Rozwoju zgłosiła wniosek do Burmistrza Miasta o ograniczenie przetargu na
zbycie ww. nieruchomości do mieszkańców budynków przy ul. K. Miarki 16 i 18. Wyjaśnił,
iż  Burmistrz  Miasta  podejmuje  decyzje  co  do  ograniczeń  w  przetargach  stosownym
zarządzeniem.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/335/18 w  sprawie
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad.15.  Podjęcie  uchwały    zmieniającej  uchwałę  w  sprawie   przyjęcia  wieloletniej  
prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła  Z-ca  Skarbnika  Miasta  Beata
Ścisłowska.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
przy 19 głosach „za”, 0 „Przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XLIX/
336/18zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy
Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 12 do protokołu.
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Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na
2018 rok

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawiła  Z-ca  Skarbnika  Miasta  Beata
Ścisłowska.

Radna  C.  Róg  zapytała,  czym  kierował  się  w  dniu  wczorajszym  Burmistrz  Miasta,
że  w  kilkanaście  minut  podjął  decyzję  o  zmianie  przedmiotowego  projektu  uchwały?
Dodała, że na KGKiM wpłynął projekt uchwały, w którym zaproponowano dofinansowanie
realizacji Otwartej Strefy Aktywności przy ul. P. Ściegiennego w Kamiennej Górze (OSA)
ze  środków  własnych  o  kwotę  150  tys.  zł,  gdyż  udało  się  pozyskać  ze  środków
zewnętrznych na to zadanie kwotę 50 tys. zł. Jednocześnie zaproponowano w pierwotnej
wersji  zmniejszenie  wydatków  o  41  tys.  zł  z  zadania  dotyczącego  budowy  drogi  do
przyszłej  zabudowy mieszkaniowej  przy ul.  Krzeszowskiej  oraz zmniejszenie wydatków
o 109 tys. zł z zadania dotyczącego zakupu przenośnego lodowiska. Radna przedstawiła
przy tym założenia dotyczące utworzenia OSY przy ul.  P. Ściegiennego, gdzie jednym
z wymogów jest ustawienie kilku urządzeń siłowni zewnętrznej i nadmieniła, że siłownia na
powietrzu jest już usytuowana naprzeciwko planowanej lokalizacji OSY, na terenie skweru
przy ul. F. Chopina. Stwierdziła, że przedstawiony dziś projekt uchwały z autopoprawką II
zmienił  się  pod  względem  źródła  dofinansowania  OSY.  Zdjęto  150  tys.  zł  z  zadania
dotyczącego budowy drogi do przyszłej zabudowy mieszkaniowej przy ul. Krzeszowskiej,
a zwrócono kwotę 109 tys. zł na zakup przenośnego lodowiska. Stwierdziła, że przez tak
szybkie zmiany okazuje się brak szacunku dla niektórych radnych. Wyraziła wątpliwość
wobec  decyzji  o  zabraniu  tak  dużej  kwoty  z  zadania  dotyczącego  budowy  drogi
dojazdowej, które jest odwlekane od kilku lat i nie można tam sprzedawać przez to działek
pod zabudowę jednorodzinną. Wyraziła zastanowienie nad potrzebą budowy obok siebie
kolejnej  siłowni  i  placu  zabaw,  gdyż  niedawno  dyskutowano  o  braku  zainteresowania
mieszkańców miasta ćwiczeniem na siłowni przy ul. F. Chopina.  

BM  przyznał,  że zmiany w projekcie zostały wprowadzone dość szybko, lecz były one
również tematem rozmów z radnymi. Podkreślił, iż od początku nie był zwolennikiem OSY
i  przypomniał,  że  to  radnym  zależało  na  wprowadzeniu  tego  do  budżetu  miasta
i  zabieganiu  o  ten  projekt.  Podkreślił,  że  najważniejszą  przyczyną  zdjęcia  środków
z  zadania  dotyczącego  budowy  wjazdu  pod  zabudowę  mieszkaniową  przy
ul.  Krzeszowskiej  były  problemy z  przełożeniem sieci  gazowej.  Na  takie  działania  nie
starczyłoby Gminie Miejskiej czasu w tym roku. Tym samym zaplanowaną kwotęna ten cel
nie  będzie  trzeba  wykorzystać  w  tym roku.  Dodał  jednak,  iż  część  z  zaplanowanych
w tym zadaniu prac chciałby Urząd Miasta w tym roku wykonać. Zaznaczył, że dlatego
najłatwiej było zdjąć środki z tego zadania i dzięki temu pozostawiono stosowną kwotę na
zakup przenośnego lodowiska. Była to jednak decyzja skonsultowana z częścią radnych
i nie miało znaczenia, czy została ona podjęta szybko. Stwierdził, iż ponosi za to pełną
odpowiedzialność. 

Radna  C.  Róg  stwierdziła,  iż  nie  daje  wiary  w  takie  wyjaśnienia  Burmistrza  Miasta.
Dodała, że KGKiM skończyła wczorajsze posiedzenie o godz. 12:50, a projekt uchwały
z autopoprawką II  był już gotowy na KBSiR, która rozpoczynała posiedzenie od 13:00.
Zasugerowała,  iż  konsultacje  z  radnymi  musiały  się  najprawdopodobniej  odbywać  na
korytarzu,  w  biegu.  Poddała  również  w  wątpliwość  informację,  iż  dotyczyło  to  grupy
radnych.
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Radna Z. Kolat  podkreśliła, iż osobiście interweniowała u Burmistrza Miasta w sprawie
propozycji  zmniejszenia  środków  o  kwotę  109  tys.  zł  z  zadania  dotyczącego  zakupu
przenośnego  lodowiska.  Zaznaczyła,  że  mieszkańcy  od  czasu  ujęcia  tego  zadania
w budżecie miasta wyrażali wielki entuzjazm i podkreślali, iż w końcu uda się takie plany
zrealizować.  Radna  wyjaśniła,  iż  w  momencie  jak  zostało  w  projekcie  uchwały
zaproponowane przedmiotowe zmniejszenie,  udała  się  do Burmistrza i  Z-cy  Skarbnika
Miasta z propozycją poszukania jakiś innych rozwiązań i dofinansowania OSY z takiego
zadania, gdzie jest pewne, że nie będzie ono realizowane w 2018 r. Nadmieniła, że już
w  trakcie  trwania  KBSiR  pojawiła  się  na  posiedzeniu  Z-ca  Skarbnika  Miasta,  która
przekazała Członkom Komisji informację, iż Burmistrz Miasta przychylił się do propozycji
i wprowadzi kolejną autopoprawkę. 

Radna V. Majak sprostowała, iż w przypadku OSY przy ul. P. Ściegiennego nie ma mowy
o budowie nowego placu zabaw, tylko o modernizacji istniejącego placu zabaw, który jest
chyba  najstarszy  w  Kamiennej  Górze.  Obecnie  plac  ten  nie  spełnia  żadnych
obowiązujących norm i  jego  modernizacja  jest  dodatkowo podyktowana koniecznością
jego dostosowania do planowanej przebudowy odcinka ul. P. Ściegiennego prowadzącego
do budynków 24-26. Radna zaznaczyła, że w tym rejonie miasta nie ma żadnego innego
placu zabaw i  miejsca rekreacji  dla  młodzieży,  która mogłaby spędzać wolny czas na
powietrzu. Ponadto w ramach tego projektu zyska stara nawierzchnia stadionu, która jest
wyeksploatowana. Dodatkowo z placu przed stadionem korzystają dzieci z Przedszkola
Publicznego  Nr  3,  dzieci  ze  Szkoły  Podstawowej  Nr  2  i  świetlicy  przyszkolnej.  Na
zakończenie podkreśliła, iż bierze również odpowiedzialność za wdrożenie projektu OSA,
której jest inicjatorką. Dodała, że w ramach projektu udało się pozyskać 50 tys. zł i była to
jej zdaniem jedyna możliwość zapewnienia godnego placu zabaw dla dzieci z tego rejonu. 

Radny W. Sobiechowski  stwierdził, iż niektórzy radni nie powinni okazywać zdziwienia
takim emocjom, gdyż w latach 2015-2016 suma inwestycji Gminy Miejskiej kształtowała
się w granicach 1-1,5 mln. zł. Obecnie zaś w tym roku na same place zabaw, skwery,
skate park przeznaczamy kwotę ok. 1,2 mln. zł. Wśród niektórych radnych panuje przez to
konsternacja,  gdyż pilnych inwestycji  związanych z  remontami  dróg,  łączników się  nie
realizuje.  Wyraził  również  zrozumienie  dla  wątpliwości  radnej  C.  Róg  dotyczących
potrzeby ustawiania obok siebie dwóch siłowni zewnętrznych. 

Radna  V.  Majak  sprostowała,  iż  w  ramach  tego  projektu  chodzi  przede  wszystkim
o modernizację placu zabaw. Dodała, że wymogiem OSY jest ustawienie na terenie placu
zabaw urządzeń  siłowni  zewnętrznej,  których  będzie  tylko  3  sztuki.  Samej  siłowni  nie
będzie, gdyż w pobliżu jest taki obiekt na skwerze przy ul. F. Chopina. 

Radny  J.  Jarosz  przypomniał,  że  na  wcześniejszych  sesjach  informował  o  braku
zainteresowania  mieszkańców  ćwiczeniemna  siłowni  zewnętrznej  w  rejonie
ul. F. Chopina. Dodał, że ustawienie kolejnych takich urządzeń w pobliżu mija się z celem.
Zapytał przy tym, czy w ramach modernizowanego placu zabaw będzie ustawione na jego
terenie chociaż jedno urządzenie zabawowe dla dzieci niepełnosprawnych? 

Radna C. Róg przypomniała, że KGKiM swego czasu zgłaszała wnioski o przystosowanie
chociaż jednego placu zabaw na terenie miasta do potrzeb dzieci  niepełnosprawnych.
Jednocześnie  wyjaśniła,  iż  we wcześniejszej  wypowiedzi  nie  chodziło  jej  o  negowanie
pomysłu modernizacji  placu zabaw przy ul.  P. Ściegiennego, ale o fakt podjęcia przez
Burmistrza  Miasta  decyzji  o  autopoprawce do zmian w budżecie  w kilkanaście  minut.
Jednocześnie podkreśliła, że poszczególni radni powinni słuchać siebie wzajemnie, a nie
wyciągać populistyczne wnioski.
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Radny  M.  Białecki  zaproponował,  aby  istniejącą  siłownię  przenieść  ze  skweru  przy
ul. F. Chopina na teren projektowanego placu zabaw. Dzięki takim działaniom powstanie
kompleks zabawowy z prawdziwego zdarzenia.

Radna I. Plata stwierdziła, iż wypowiedzi radnych dotyczące siłowni przy ul. F. Chopina są
czystą  złośliwością i  są wygłaszane przez osoby,  które  nie  mieszkają na tym okręgu.
Stwierdziła, że siłownia zewnętrzna nie jest kinem, aby ludzie przychodzili z niej korzystać
w  określonych  godzinach,  tak  aby  było  ich  widać.  Poprosiła  o  powstrzymanie  się  od
kolejnych złośliwych komentarzy, aby nie denerwować samych ludzi i nie prowokować ich
do niepotrzebnych komentarzy na facebooku.

Radny M.  Białecki  podkreślił,  że nie  krytykuje pomysłów radnej,  tylko proponuje inne
rozwiązania.

Radna I.  Plata  zaproponowała, aby radny nie dyskutował w taki  sposób, tylko załatwił
sobie na okręgu takie sprawy.

Radny M. Białecki zapytał, czy to co powiedziała radna jest formą prywatnej działalności,
aby radni „sobie załatwiali coś”?

Przewodniczący RM przerwał dyskusję i przywołał radnych do porządku.

Radna  R.  Komorowska  poparła  pomysł  modernizacji  placu  zabaw  przy
ul.  P.  Ściegiennego,  który  jest  w  fatalnym  stanie.  Stwierdziła,  iż  w  Kamiennej  Górze
powinno  się  wyrównywać poziom rozwoju  i  zagospodarowania  różnych  części  miasta,
nawet w dostępności do nowych placów zabaw dla dzieci. Jako przykład podała dobrze
utrzymane os. Krzeszowskie i mocno zniszczone rejony ul. Sportowej czy St. Staszica.

Radny J. Bruździak  stwierdził, że radni nie słuchają się wzajemnie, bo jest to pokłosie
pewnego zjawiska i realizowania po części na sesjach zasady „dziel i rządź”. Dodał, że
został na ten rok uchwalony budżet miasta, który był trochę nierealny do zrealizowania
i  nie wystarczał na wszystko. Na początku wszyscy byli zadowoleni tym, że wiele zadań
w różnych  częściach  miasta  będzie  wykonywanych.  Potem  okazywało  się,  że  należy
niektóre  zadania  inwestycyjne  powoli  „wycinać”.  Najpierw  zaproponowano  wykreślenie
zadania dotyczącego budowy łącznika ul. KS. Bolka I z ul. Wałbrzyską, a niedługo mogą
zostać  zaproponowane nowe korekty.  Zaznaczył,  że  dobrą  zasadą  by  było,  aby takie
zmiany  były  proponowane  przejrzyście,  a  nie  na  zasadzie   „kto  ostatni  porozmawia
z Burmistrzem ten coś załatwi”. Takie działanie źle świadczy o stanowczości Burmistrza
Miasta  i  należałoby  sobie  zadać  pytanie  „dlaczego”.  Ponadto  wyjaśnił  pewne
niedopowiedzenia, które zostały źle odczytane przez innych radnych z wypowiedzi radnej
C. Róg. Sprostował, iż nikt ze zgromadzonych nie jest przeciwnikiem placów zabaw, nikt
nie dyskutuje o konieczności budowy skate parku. Zaznaczył, że wcześniejsza dyskusja
związana była z kontrowersyjną lokalizacją tego obiektu i mocnym wzrostem kosztów jego
budowy.  Na  zakończenie  stwierdził,  że  należałoby  poszukać  przyczyny  tego
niezrozumienia i  ostrożniej wypowiadać pewne kwestie, aby nie doprowadzać do kłótni
między osobami o podobnych poglądach. Decyzje o wprowadzeniu czegoś do budżetu
czy wykreślenia powinny być bardziej transparentne. 

Radna C. Róg stwierdziła, że radna R. Komorowska również nie słucha co inni na Sesji
mają do powiedzenia. Wyjaśniła, iż osiedle Krzeszowskie i jego zagospodarowanie nie ma
nic  wspólnego  w  tej  dyskusji,  gdyż  radnej  chodzi  o  zdjęcie  znacznej  części  środków
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z  zadania  dotyczącego  budowy  drogi  dojazdowej  do  zabudowy  jednorodzinnej  nad
Zalewem  przy  ul.  Krzeszowskiej.  Nie  miała  zamiaru  swoją  wypowiedzią  proponować
przeniesienia  placu  zabaw  na  ul.  Krzeszowską.  Przypomniała  również,  że  osiedla
zarządzane przez Spółdzielnię Mieszkaniową „Szarotka” są zagospodarowane, bo sami
mieszkańcy odczuwają to w wysokich czynszach. Dzięki temu są remontowane elewacje,
zadbana infrastruktura, lecz na to składają się mieszkańcy tego zasobu. Przeciwieństwem
są budynki zarządzane przez „miasto”, gdyż np. czynsze od kilku lat nie są podnoszone. 

Radna Iwona Szczerbaty  również stwierdziła, że tereny zarządzane przez Spółdzielnię
Mieszkaniową  „Szarotka”  w  ogóle  nie  powinny  być  omawiane.  Poprosiła  także
o sprostowanie zapisów ujętych w § 4 projektu uchwały, gdyż jej zdaniem kwoty ogólne po
przedstawionych  zmianach  w autopoprawce II  powinny  także  ulec  zmianie.  Wcześniej
w pierwszej autopoprawce dochody ogółem wyniosły 85 549 661,28 zł, a w autopoprawce
II plan dochodów wynosić ma 85 367 105,85 zł. 

Z-ca  Skarbnika  Miasta  przypomniała,  iż  przed  Sesją  Rady  były  robione  dwie
autopoprawki do projektu uchwały. Wyjaśniła, iż do drugiej autopoprawki wkradła się mała
nieścisłość, bo powinny być w niej ujęte kwoty w planie ogółem takie, jak przedstawiła na
początku odczytując projekt uchwały. 

Radna  I.  Szczerbaty  zapytała,  czy  kwoty  w  planie  ogółem  powinny  być  takie  jak
w poprzednim projekcie?

Z-ca Skarbnika Miasta odpowiedziała twierdząco na zapytanie radnej.

Nikt  więcej  nie  zgłosił  uwag  ani  zapytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym  Przewodniczący RM zarządził  głosowanie,  w wyniku którego Rada
Miasta Kamienna Góra przy 17 głosach „za”, 2 „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”
podjęła Uchwałę Nr XLIX/337/18 w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na
2018 rok– zał. Nr 13 do protokołu.

Ad.17.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  utworzenia  odrębnych obwodów głosowania
w  zakładach  leczniczych  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  do  Rady
Miasta Kamienna Góra, Rady Powiatu Kamiennogórskiego, Sejmiku Województwa
Dolnośląskiego oraz wyborach Burmistrza Miasta Kamienna Góra, zarządzonych na
dzień 21 października 2018 r.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/338/18 w  sprawie
utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  w  zakładach  leczniczych  dla
przeprowadzenia głosowania w wyborach do Rady Miasta Kamienna Góra, Rady Powiatu
Kamiennogórskiego,  Sejmiku  Województwa  Dolnośląskiego  oraz  wyborach  Burmistrza
Miasta Kamienna Góra, zarządzonych na dzień 21 października 2018 r. –  zał. Nr 14 do
protokołu.
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Ad.18.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie    ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  
w  sprawie  zasad  wynajmu  garaży  stanowiących  własność  Gminy  Miejskiej
w Kamiennej Górze

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Przewodniczący  RM  Henryk
Różański.

Nikt  z  radnych  nie  wniósł  zapytań,  ani  uwag  do  przedstawionego  projektu  uchwały,
w związku z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM  stwierdził,  iż  w wyniku głosowania Rada Miasta Kamienna Góra
jednogłośnie,  tj.  przy  20  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIX/339/18  w  sprawie
ogłoszenia tekstu  jednolitego uchwały w sprawie zasad wynajmu garaży stanowiących
własność Gminy Miejskiej w Kamiennej Górze – zał. Nr 15 do protokołu.

Ad.19. Sprawy różne

Radny R. Ostrowski zgłosił do rozważenia następujące sprawy:
1) skierowanie  pisma  do  Zarządu  TVP  w  Warszawie  w  sprawie  doposażenia

przekaźnika  na  Górze  Parkowej  o  dodatkowe  musfy,  w  celu  uruchomienia  43
kanałów telewizyjnych z naziemnej telewizji, z których mogliby bezpłatnie korzystać
mieszkańcy miasta np. zwolnieni z opłaty abonamentowej;

2) zamontowanie 1-2 ławeczek w pobliżu stadionu miejskiego przy ul.  Słowackiego
wraz z gazonami i  koszami na śmieci,  z których korzystałyby przede wszystkim
osoby poruszające się pieszo tą ulicą na zakupy lub ogrody działkowe.

Salę obrad opuściła radna C. Róg (obecnych 19 radnych).

Radny  A.  Jasiński  wyraził  zadowolenie,  iż  została  rozpoczęta  inwestycja  dotycząca
kompleksowego remontu odcinka ul.  Parkowej i  jednocześnie wyjaśnił  przyczyny, które
miały wpływ na opóźnienie prac związanych z wykonywaniem nawierzchni. 

Radny W. Sobiechowski przedstawił następujące sprawy:
1) wyraził rozgoryczenie faktem, iż łącznik ul. Ks. Bolka I z ul. Wałbrzyską został już

dwukrotnie zdjęty z planu wydatków majątkowych budżetu miasta w 2017 i 2018 r.;
2) pochwalił Burmistrza Miasta za to, iż jako cel postawił sobie dokończenie remontu

ul.  Cegielnianej  i  jednocześnie  wyraził  nadzieję,  iż  zostanie  w  ten  sam sposób
dokończona  inwestycja  związana  z  remontem  ul.  Małej,  którą  rozpoczęto  5  lat
temu. Przypomniał,  że wówczas KGKiM proponowała, aby zaciągnąć dodatkowe
500 tys. zł kredytu na kompleksowe zrealizowanie inwestycji w rejonie ul. Małej.

Radna I. Plata podziękowała pracownikom Wydziału IOŚ Urzędu Miasta w/m oraz Spółce
Mieszkaniowej  za  rzetelną  pracę  i  szybkie  reagowanie  na  interwencje  w  sprawie
zagospodarowywania infrastruktury miejskiej oraz sprzątanie miasta. 

Radna  Danuta  Kurnyta  przedstawiła  pisemne  przemyślenia  będące  odpowiedzią  na
uwagi  i  wystąpienia  części  radnych  na  dzisiejszej  Sesji  Rady.  Stwierdziła,  że  każda
inwestycja  wykonywana w mieście  nie  jest  robiona na wyłączność radnego  z  danego
okręgu wyborczego,  czy Burmistrza  Miasta,  ale  dla  ogółu społeczeństwa.  Zwróciła  się
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z prośbą, aby nie sprzeczać się o lokalizacje poszczególnych inwestycji, lecz podchodzić
do każdego wydatku majątkowego globalnie. Jako przykład podała skate park i ścieżki
rowerowe, z których korzystać będą wszyscy mieszkańcy, a nie tylko z danego rejonu.
Zaznaczyła, że w ciągu 8 lat nie była przeciwnikiem żadnego z realizowanych na innych
okręgach zadań inwestycyjnych. Poprosiła radnych, aby zwrócili uwagę na zmiany, jakie
zachodzą w Kamiennej Górze. Dodała, że nie każdą inwestycję uda się zrealizować, ale
należy się starać zmieniać otoczenie, co jest czynione obecnie. 

Radny T. Baćko  zapytał, czy w roku bieżącym będzie wykonywana nawierzchnia drogi
wewnętrznej  prowadzącej  od ul.  L.  Waryńskiego do budynków mieszkalnych w okolicy
Banku Spółdzielczego, gdyż w informacji Burmistrza Miasta o inwestycjach realizowanych
w mieście nie została przedstawiona żadna wzmianka?

BM wyjaśnił, iż w ramach sprawozdania z realizacji inwestycji wypowiadał się w sprawie
oświetlenia  podwórza  przy  ul.  L.  Waryńskiego,  które  ma  być  wykonywane  w  ramach
budżetu  partycypacyjnego.  Nic  natomiast  nie  wspominał  o  inwestycjach  drogowych
w rejonie tej ulicy.

Radna Z. Kolat wyraziła zadowolenie z faktu pozyskania przez Kamienną Górę środków
na nowy plac zabaw i jednocześnie podziękowała Poseł na Sejm RP Marzenie Machałek
za  interwencję  w  tej  sprawie  w  ministerstwie.  Dodała,  że  kilkaset  miast  starało  się
o  dofinansowanie  z  tego  funduszu,  ale  Kamienna  Góra  otrzymała  dofinansowanie
w pierwszym rozdaniu. Wyraziła również nadzieję na następne fundusze na podobne cele.

Radny W. Sobiechowski  zapytał, z jakich funduszy Gmina Miejska będzie realizowała
zaplanowaną budowę budynków komunalnych w mieście,  skoro  zadłużenie  miasta  na
początek przyszłego roku będzie się kształtowało w granicach 21 mln. zł? Wyraził obawę,
iż zadanie to może być przesuwane w planach wydatków majątkowych z roku na rok, gdyż
zbyt  późno  zaczęliśmy  realizować  niektóre  inwestycje.  Zdaniem  radnego  zadania
zaplanowane do wykonania w ramach środków własnych należało rozpocząć w latach
2015-2016,  aby  udało  się  je  w  większości  wykonać.  Natomiast  wyczekiwanie  z  ich
wykonaniem do końca kadencji spowodowało, że ceny ich realizacji poszybowały mocno
w górę. Jako przykład podał odcinek ul. Małej, który 2 lata temu był wyceniany na 350 tys.
zł, a obecnie ten sam zakres prac może być wykonywany za 800 tys. zł. Ponownie wyraził
ubolewanie nad brakiem zgody na pomysł dokończenia remontu ul. Małej, który był przez
radnych proponowany kilka lat temu. Podkreślił przy tym, że zdaje sobie sprawę z faktu,
iż  w chwili  obecnej  wykonawcy chcą jak  najwięcej  zarobić  na  inwestycjach.  Rozumiał
również ówczesne sugestie Burmistrza, aby w pierwszej kolejności spłacać kredyty i tym
samym zwiększyć zdolność miasta na przyszłe lata. Na zakończenie zaznaczył, że takie
działanie było jednak zbyt ostrożne.   

BM  przypomniał, że kilka lat temu był czas na spłacanie zadłużeń, aby Gmina Miejska
posiadała w przyszłości zdolność zabezpieczania wkładów własnych do inwestycji. Swego
czasu w ciągu roku udawało się spłacać nawet 5 mln. zł. Wówczas nie było możliwe, aby
na inwestycje planowane do wykonania w ramach środków własnych zaciągać kolejne
zobowiązania.  Obecnie  przy  znacznej  ilości  inwestycji  rozgrywa  się  dyskusja  nad
priorytetami  w  inwestowaniu.  Podkreślił,  iż  Gmina  Miejska  obecnie  jest  zadłużona  na
normalnym  poziomie  i  jednocześnie  poprosił,  aby  nie  przekazywać  nieprawdziwych
informacji o zbyt dużym zadłużeniu. Przypomniał, iż kilka lat temu dług kształtował się na
poziomie ponad 40%, a obecnie w granicach 24-25%. Dodał, że za 2 lata Gmina Miejska
nie  będzie  miała  już  kredytów  zaciąganych  na  dofinansowania  zadań  z  pierwszego
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rozdania unijnego. Obecnie zaciągane są kredyty na nowe inwestycje i taka jest procedura
we wszystkich samorządach. Zaznaczył, że pretensje można mieć wyłącznie do szczebla
centralnego za  zbyt  późne przekazywanie dotacji  z  funduszy unijnych.  Na tą  sytuację
nałożyły się problemy wśród samych firm wykonujących inwestycje w naszym rejonie, co
wymusiło zwiększenie kwot wykonawstwa. Zauważył, że okresy inwestowania i oddłużania
w Gminie Miejskiej były zbalansowane i nie powinno się ich zaburzać. Na zakończenie
poprosił,  aby  wykorzystać  obecnie  ten  dobrze  zbilansowany  finansowo  okres
wcześniejszy.

Przewodniczący  RM  przeprosił  za  swoje  wcześniejsze  niemiłe  zachowanie  w  trakcie
Sesji  Rady i  jednocześnie wyraził  nadzieję na pomyślny przebieg ostatniej  Sesji  Rady
Miasta w przyszłym miesiącu oraz na wspólne spotkanie w przyszłej kadencji. 

Ad.20. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XLIX Sesję Rady Miasta
Kamienna Góra w dniu 29 sierpnia 2018 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer

Przewodniczący Rady

 /-/ Henryk Różański
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